
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 254 af 23. januar 2024 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DD). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Annemette Ottosen 

  

9. februar 2024 
J.nr. 2024 - 931 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 254

Skatteudvalget 2023-24



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren kommentere artiklen ”Absurd renteopkrævning på 21 øre: - Jeg var rystet”, 

ekstrabladet.dk, den 22. januar 2024, herunder oplyse, om ministeren vil være indstillet på 

at indføre en generel minimumsgrænse for opkrævninger, og i bekræftende fald hvad ville 

niveauet for denne grænse ifølge ministeren med fordel kunne sættes til? 

 

Svar 

Der er ingen minimumsgrænser for tilskrivning af renter i de relevante regler om opkræv-

ning af motorkrav. Det betyder, at alle rentebeløb skal opkræves.  

 

Motorkrav bliver i dag opkrævet i regnskabssystemet SAP 38, der mangler en række ba-

sale opkrævningsfunktioner. Det medfører bl.a. udfordringer i forhold til beregningen af 

renter. Der arbejdes derfor på at etablere en ny opkrævningsløsning for de krav, der i dag 

opkræves via SAP 38. Det vil i den forbindelse være oplagt at se på, hvordan beregningen 

og opkrævningen af renter kan styrkes, herunder ift. håndteringen af småbeløb.  

 

Jeg vil samtidig bemærke, at det er vigtigt, at betalingsfrister bliver overholdt, og at en evt. 

indførelse af en bagatelgrænse ikke må føre til, at borgernes respekt for betalingsfrister 

bliver svækket. 
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